
Onderhoudsplan De Binnenhof 2021-2025

Inleiding

Het vertrek van de projectdrager, Peter Kruijt, heeft geleid tot een gat in de aanwezige
kennis, kunde en deskundigheid. Dat gebrek uit zich ook in het feit dat de nieuwe 
projectdragers zich liever 'contactpersonen' noemen en verder taken verrichten zoals 
alle andere betrokken omwonenden. Dat zijn er nu (eind 2020) 13 in getal. Mede 
vanwege de coronacrisis communiceren wij met elkaar via een whatsapp groep. De in 
2020 in dit onderlinge overleg tot stand gekomen wie-doet-wat-lijst vormt mede de 
basis voor dit onderhoudsplan.

Onderhoudsplan

Hieronder wordt met enige detaillering ingegaan op de belangrijkste onderwerpen. 
Maar samengevat komt het meeste werk hier op neer: knotten, snoeien, maaien, 
onkruid verwijderen, positiever gezegd: we maken er samen iets moois van!

Grasperk
De vijfkoppige maaiploeg – eenieder maait ongeveer 3 keer per jaar – verloor eind 
2020 twee leden wegens verhuizing. We gaan op zoek naar nieuwe krachten.

Stuurboordswalvijver
Ook in de komende jaren zal tijdens de LenteKriebels in het voorjaar de berenklauw 
en het zwerfaval opgeruimd worden. 
Het pad rond de vijver is eind 2020 voor een deel (tussen Loefzuijde en De 
Binnenhof) verstevigd met een laag bruin grind. Nog uitgezocht moet worden of ook 
de rest van het pad verstevigd kan worden, wie dat dan gaan doen, en wat de 
eventuele kosten zullen zijn. Als het hele pad verstevigd gaat worden, zullen ook 
tenminste één keer per jaar snoeiwerkzaamheden moeten worden verricht om 
dichtgroeien van het pad tegen te gaan.
Ook zal moeten worden uitgezocht of en hoe er gekapt en gesnoeid kan worden op het
eiland met de zwaluwentil. Überhaupt is het de vraag of de zwaluwentil, die 
vervalverschijnselen begint te krijgen, nog onderhoudswaardig is, aangezien in het 
tienjarig bestaan van de til daar nog nooit een zwaluw is waargenomen.
De steiger aan de zuidkant van de vijver en het ernaar toe lopende stenen pad moeten 
enkele keren per jaar onkruidvrij worden gemaakt.
De in het afgelopen jaar vertrokken projectdrager adviseerde het riet rond de 
stuurboordswalvijver te zeisen en daarmee broeihopen te maken die kunnen dienen als
schuilplaatsen voor vogels en voor kikkkers, salamanders en eventueel ringslangen. 
Dit advies wordt niet overgenomen. Het vraagt te veel werk en bovendien wordt een 
deel van het riet al verwijderd bij de jaarlijkse schoonmaak van de vijver door de 
gemeente.



Tenslotte en meer in het algemeen zal de 'nieuwe ploeg' van betrokken omwonenden 
zich beraden over de taken die zij, wat de vijver en alles eromheen betreft, op zich wil 
nemen.

Houten palen/paaltjes
Steeds meer houten palen/paaltjes in De Binnenhof rotten weg. Er zijn palen rond de 
'bamboebak' en de 'zitkuil', rond en in het grasperk aan de noordzijde, in de 
middencirkel en aan de zuidzijde.
De paaltjes aan de noordzijde zijn voor een deel al vervangen door gestapelde tegels. 
Deze klus moet nog afgerond worden.
Er moet nog een besluit worden genomen over de paaltjes in de middencirkel: 
verwijderen en in het grasperk een glooiing maken of vervangen door nieuwe paaltjes.
Voor de paaltjes aan de zuidzijde moet een soortgelijk besluit worden genomen: 
nieuwe paaltjes of een stenen rand van gestapelde tegels.
Wat de middencirkel en de zuidzijde betreft, lijkt er een voorkeur te bestaan voor 
vervanging door houten paaltjes in plaats van gestapelde stenen tegels.
Ook moet nog een besluit worden genomen over vervanging van de palen rond de 
bamboebak.

Steencirkels en stenen pad
Er zijn steencirkels rond de amberboom, de drie bolaccacia's (noordzijde), de esdoorn 
en de plataan. Er er is ook een steencirkel die dienst doet als zitkuil. Daarnaast zijn er 
stenen opstapjes in de middencirkel. En last but not least is er een stenen pad van ruim
60 meter lang, parallel aan de stuurboordswalvijver.
Deze bezorgen veel werk. Het verwijderen van het onkruid, met krabbers, was naar 
ons gevoel onbegonnen werk. Gelukkig konden we met succes een beroep doen op het
budget van de Stichting en staalborstels aanschaffen die passen op de reeds bij de 
stichting aanwezige bosmaaier. Ze werden uitgetest en gebruikt in oktober en ze 
werken prima! De borstels zullen in de komende jaren vooral ingezet worden op 
plekken waar het onkruid te uitbundig gegroeid is. Verder zal gepoogd worden al te 
uitbundige groei te voorkomen door gebruik te maken van de onkruidbrander.

Heggen/hagen
Er zijn twee beukenhagen langs het trottoir aan de zuidzijde, daarnaast is er een 
beukenhaag rond de plataan (eveneens zuidzijde), een haag van hazelaars, een van 
laurier, een ligusterhaag rond de amberboom en een buxushaag rond de 
fruittuin/kruidentuin.
Al deze hagen worden enkele keren per jaar op vorm geknipt, door verschillende 
omwonenden.
Indien in de komende jaren blijkt dat het gedrag van de rups van de buxusmot het 
einde betekent van de buxusstruiken, moet nagedacht worden over vervanging.

Kruidentuin/fruittuin
Deze ronde tuin, omgeven door een buxushaag is in zeer slechte staat. Na 
verwijdering van het onkruid zal opnieuw bepaald moeten worden welk fruit en/of 
welke kruiden er in komen. Ook een moestuin is geopperd.



Bomen
De bomen die we beschouwen als deel uitmakend van De Binnenhof zijn: 1 treurwilg,
1 beuk, 1 amberboom, 3 bolaccacia's aan de noordzijde, 10 lindebomen (lindenlaan), 
1 winterjasmijn, 1 vlier, 1 esdoorn, 1 kersenboom, 1 pruimenboom, 1 kornoelje, 1 
verburnum, 1 plataan en 5 bolaccacia's aan de zuidzijde. Hier zijn niet meegeteld de 
(vele) bomen rondom de vijver (met name aan de noordkant); die moeten nog 
geïnventariseerd worden.
De vlier, de esdoorn en de verburnum zijn in slechte staat. De wens is geuit om de 
vlier te vervangen door een fluweelboom.
De 10 lindebomen en de 8 bolaccacia's moeten jaarlijks in februari-maart geknot 
worden. De (gestripte) takken kunnen ingevlecht worden in de houtril langs het talud.
De plataan staat uit z'n evenwicht en dient liefst elk jaar geknot te worden. Dit moet 
gedaan worden door een deskundige.
Indien van de de treurwilg takken naar beneden blijven komen, zal hier ook een 
deskundige naar moeten kijken. 

Zacht fruit
In De Binnenhof valt van het volgende zachte fruit te genieten: druiven, rode en 
zwarte bessen, kruisbessen, bramen, wijnbesseen en frambozen. De in 2020 
vertrokken projectdrager heeft nog vóór zijn vertrek aan belangstellende omwonenden
snoei-instructies voor fruitstruiken gegeven. Laten we hopen dat dit zijn vruchten zal 
afwerpen.

Middelen

Een lijst van verwachte uitgaven in het jaar 2021 is apart ingediend bij het bestuur van
de Stichting.

Groningen, november 2020

Frans Valster en Benno Ticheler, contactpersonen namens De Binnenhof


